
Zápis z veřejné schůze městské části Lohenicích konané dne 31. března 2023 

 

Za OV přítomní: M. Bernkraut, B. Bína, L. Cápay, J. Dobruský, M. Erben, J. Štěpánek, R. Hutla 

Hosté: M. Manžel (Odbor správy majetku města Přelouče), A. Prokopec (Spolek obcí a občanů proti 

těžbě štěrkopísku), D. Doležal (Sportovní klub Lohenice) 

 

Schůze byla zahájena v 18:35. 

J. Dobruský představil přítomné hosty a přivítal občany Lohenic. Poté v krátkosti shrnul uskutečněné 

investiční akce a připomněl nejbližší plánované akce. 

o Úklid v Břízkách  (příprava na  tradiční pálení  čarodějnic) a v obci 22. dubna 2023  (bude 

upřesněno na vývěskách) 

o Pálení čarodějnic 30. dubna v Břízkách. 

Pan Dobruský také uvedl investiční akce, které budou realizovány v roce 2023. 

o Vybudování krytého přístřešku a laviček na hřišti. 

o Oprava střechy hasičské zbrojnice 

K tomuto tématu se vyjádřil i M. Manžel, který potvrdil realizaci těchto investic a zároveň upozornil na 

skutečnost,  že  v Lohenicích  je  záměr  soukromého  subjektu  pokládat  chráničky  pro  datová  optická 

vlákna. Z tohoto důvodu nebylo o požadavku OV na opravu chodníků rozhodnuto. Proběhla krátká a 

poměrně vzrušená diskuse v souvislosti s nevyhovujícím povrchem sportovního hřiště a závěrem je, že 

město  Přelouč  všechny  žádosti  o  změnu  povrchu  hřiště  v předchozích  letech  zamítlo  (s  finančním 

odůvodněním).  Jedinou  možností  tak  zůstává  opakovaně  a  každoročně  podávat  žádosti  o  změnu 

povrchu hřiště na MěÚ Přelouč; sportovní klub Lohenice ani OV bohužel nemohou oficiálně žádat o 

dotaci na tuto akci z jiných fondů. 

Vystoupil A. Prokopec a přítomné seznámil se současným stavem problematiky těžby štěrkopísku na 

Přeloučsku.  Spolek  obcí  a  občanů  proti  těžbě  štěrkopísku  podnikl  řadu  kroků,  které mohou  těžbu 

nerostů v této lokalitě významně komplikovat či omezit, avšak nelze tomu zcela zabránit. Proti těžbě 

vystupují i zastupitelé a starosta města Přelouče i okolních obcí, snahy těžařů však neustávají a nadále 

vykupuje a převádí pozemky tak, aby mohli těžbu v budoucnosti realizovat. Poslední studie EIA podaná 

firmou České štěrkopísky posouzení byl zamítnuta, avšak legislativa nám ani spolku neumožňuje zjistit 

co bylo obsahem tohoto EIA posudku ani důvod jeho zamítnutí. 

M. Erben představil nové internetové stránky obce na doméně www.lohenice.cz. Registraci domény a 

platbu  za  její  užívání  zajistil  pan  A.  Prokopec  a  stránky  nabídl  OV  pro  zveřejňování  aktuálních  i 

historických  informací.  Stránky  byly  veřejnosti  zpřístupněny  dne  31.  března  2023.  Naleznete  zde 

kontakty na OV a spolky působící v obci, v sekci Historie obce jsou digitalizované kroniky obce a kroniky 

hasičského sboru. 

D. Doležal představil činnost Sportovního klubu (SK) Lohenice a zároveň zodpověděl některé dotazy 

týkající  se  činnosti  předchozího  OV.  Sportovní  klub  má  v současné  době  54  členů  a  podílí  se  na 

organizování sportovních a kulturních akcí, které pan Doležal uvedl. Připomněl také, že SK má s městem 

Přelouč  uzavřenu  smlouvu  na  pronájem  nebytových  prostor  v čp.  17  které  bezúplatně  využívá  za 

účelem  činnosti  klubu.  Platby  za  energie  (elektřina,  voda,  plyn)  spojené  s činností  SK  v těchto 

prostorách hradí klub z výdělků plynoucích z jeho činnosti v obci. 



 

Následně byli přítomní vyzváni k pokládání dotazů a volné diskusi. 

 Zavedení  snížené  rychlosti  v obci  (40  km/h),  instalace  přechodů  pro  chodce.  Přechody  pro 

chodce  nelze  na  takovéto  komunikaci  zřídit  –  provoz  zde  nesplňuje  podmínky. O  zavedení 

snížené rychlosti lze požádat a žádost musí být posouzena policií a dopravním odborem. Padl 

návrh, zda by nebylo lepší umístit na příjezdu do obce stabilní radar na měření rychlosti (bez 

záznamu). OV zjistí, zda je to možné a za jakých podmínek. 

 Instalace retardérů na cestě k Výrovu. Na základě žádosti by umístění zpomalovacích retardérů 

bylo možné, avšak je třeba vzít v potaz i zvýšený hluk a otřesy, které provoz přes tyto retardéry 

nezbytně doprovází. Bylo by vhodné zjistit názor majitelů nemovitostí v této ulici, zda by tuto 

úpravu podporovali či nikoliv. 

 Chybějící nájezdy na chodníky, zejména u zastávky. Až budou v obci opravovány chodníky, musí 

být  zhotoveny  v souladu  s příslušnými  vyhláškami  a  nájezdy  budou  jejich  součástí.  Úprava 

stávajících chodníků tedy nemá smysl. 

 Nedodělky na fasádě a střeše čp. 17. Rekonstrukce a opravy nemovitosti stále probíhají, na 

nedostatky  byl  zhotovitel  opakovaně  upozorňován.  Stavba  zatím  nebyla  předána  a  na 

opravách se pracuje. 

 Cyklostezka  Lohenice/Mělice/Přelouč/Břehy.  Výstavba  cyklostezky  byla  v minulých  letech 

blokována plány na stavbu vodního koridoru. Ačkoliv od tohoto záměru bylo letos upuštěno, 

na pozemcích  je stále  jakákoliv výstavba cyklostezky znemožněna. OV zadá dotaz,  jaké  jsou 

možnosti a plány MěÚ v tomto ohledu. 

 Sekání  příkopů  podél  silnice  Lohenice‐Přelouč.  Pozemky  patří  Správě  a  údržbě  silnic 

Pardubického  kraje,  která  se  však  o  tyto  pozemky  řádně  nestará.  Město  Přelouč  nemá 

možnost, jak tuto situaci změnit. 

 Zpožděné  příjezdy  autobusů,  malé  množství  spojů  MHD.  Problém  s ranním  (školním) 

autobusem byl již napraven, nyní jezdí včas. Jízdní řád autobusů, které „má na starosti“ kraj 

nemůže  město  Přelouč  nijak  ovlivnit.  Zvýšení  počtu  autobusů  MHD  Přelouč,  které  by 

obsluhovaly  Lohenice  není  v plánu  pro  malé  využití  stávajících  spojů.  S výjimkou  ranního 

autobusu je počet cestujících minimální. 

 Využití  místností  na  obecním  úřadu  pro  dětskou  skupinu.  OV  souhlasí  s tímto  záměrem  a 

podpoří případný návrh na zřízení dětské skupiny nebo žádost o využití prostor obecního úřadu 

(čp. 27) pro setkávání členů dětských skupin či spolků.  

 

Ve 20:00 byla veřejná schůze ukončena. 

Pravidelná schůze OV se uskuteční ve středu 3. května 2023 v 18:30. 

 

                                                                                                                                                                               V Lohenicích dne 31. března 2023 zapsal Milan Erben 




